

Title (en)

Device for concrete moulds.

Title (de)

Vorrichtung für Beton-Schalungen.

Title (fr)

Dispositif pour les coffrages de béton.

Publication

**EP 0318728 A2 19890607 (DE)**

Application

**EP 88118602 A 19881109**

Priority

DE 3740745 A 19871201

Abstract (en)

A forming panel for forming concrete has a reinforcing frame with transverse struts 19 of extruded aluminium. The latter have, on the inner walls of their side walls 23, 24, projections 41, 42 and grooves 46, 47 which are formed by extrusion and are fashioned in the manner of opposite internally threaded portions. Distributed over the length, there are provided in the transverse wall 26 holes 28, into which a structural bar having a coarse external thread and serving for anchoring the forming panel is introduced, and into which the internal threaded portions can be screwed. It is not necessary to weld a plurality of separate nuts with the required internal thread into or onto the transverse strut, thus reducing costs. In addition, the threaded engagement into the grooves 46, 47 distributed over the entire side-wall height is capable of greater loading than in the case of the short internal threads of conventional nuts. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Schalttafel zum Schalen von Beton hat einen Versteifungsrahmen mit Querstreben 19 aus stranggepreßtem Aluminium. Diese haben an den Innenwänden ihrer Seitenwände 23, 24 Vorsprünge 41, 42 bzw. Nuten 46, 47 im Strangpreßverfahren eingeformt, die nach Art gegenüberliegender Innengewindeabschnitte gestaltet sind. Über die Länge verteilt sind in der Querwand 26 Löcher 28 vorgesehen, in die ein der Verankerung der Schalttafel dienender Baustab, der ein grobes Außengewinde aufweist, eingeführt und in die Innengewindeabschnitte eingeschraubt werden kann. Es erübrigt sich, mehrere separate Muttern mit dem erforderlichen Innengewinde in bzw. an der Querstrebe anzuschweißen, was Kosten spart. Auch ist der Gewindegriß in die sich über die gesamte Seitenwandhöhe verteilenden Nuten 46, 47 belastbarer als bei den kurzen Innengewinden herkömmlicher Muttern.

IPC 1-7

**E04G 9/02**

IPC 8 full level

**E04G 9/02** (2006.01); **E04G 9/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04G 9/02** (2013.01); **E04G 9/04** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0318728 A2 19890607; EP 0318728 A3 19900530**; DE 3740745 A1 19890615; GB 2213188 A 19890809; GB 8825489 D0 19881207;  
IT 1226204 B 19901221; IT 8883541 A0 19881201; NO 884860 D0 19881101; NO 884860 L 19890602

DOCDB simple family (application)

**EP 88118602 A 19881109**; DE 3740745 A 19871201; GB 8825489 A 19881101; IT 8354188 A 19881201; NO 884860 A 19881101